
Dostáváte do rukou již druhé číslo Libčických novin, vydaných v roce 
2016. Jsem rád, že se redakční rada rozhodla únorové noviny zaměřit na 
důležité téma, kterým je školství. K významu vzdělání nejenom mládeže 
se v minulosti vyjádřilo mnoho učených hlav. Pro mne je nejpříhodnější 
názor učitele národů Jana Ámose Komenského, který říká: „Cílem vzdě-
lání a moudrosti je, aby člověk viděl před sebou jasnou cestu života, po ní 
opatrně vykračoval, pamatoval na minulost, znal přítomnost a předvídal 
budoucnost“.
Deset let působení reprezentace Liběhradu a koaličních partnerů na rad-
nici je charakterizováno třemi hlavními směry rozvoje. Jsou to za prvé 
investice do majetku města (komunikace, chodníky, fasády budov, kanali-
zace atp.), za druhé finanční podpora našich tří škol a vzdělání mládeže, 
a za třetí finanční podpora činnosti spolků, sportu a kultury.
Investice do škol je investicí do budoucnosti. To si vedení města uvědomuje 
a náš vklad do libčického školství za deset let představuje neuvěřitelnou 
částku přesahující 50 milionů korun. V této sumě je obsažena nejenom 
péče o nemovitý majetek, ale i pořizování nových pomůcek, jako jsou in-
teraktivní tabule, tablety, pravidelné příspěvky na projekty a akce školy. 
Co naše školy podnikají od povinné výuky přes vzdělávací projekty po 
mimoškolní činnost, včetně jazykových zájezdů do zahraničí, se hovoří na 
jiném místě těchto novin a zájemci o podrobný soupis aktivit základní 
školy si o tom mohou přečíst v její výroční zprávě na webu školy či města 
v sekci základní školy na adrese: http://www.libcice.cz/instituce/zaklad-
ni-skola.html.
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Mrzí mě, že poměrně poklidnou hladinu veřejného života našeho města 
počátkem tohoto roku rozvlnily, z mého pohledu zcela zbytečně, dvě člen-
ky školské rady, které namísto toho, aby nejprve projednaly profesní zále-
žitosti v kompetenci rady se školou a případně s městem, coby zřizovate-
lem, zveřejnily své názory na internetovém médiu. Vyvolaly tím veřejnou 
diskusi na platformě politického bulváru, která na 26 stránkách formátu 
A4 skandalizovala standardní proces výměny zastaralých učebnic, v kte-
rém libčická škola nijak nepochybila, neboť učebnice se dle plánu a potřeb 
školy pravidelně obměňují, navíc ze státních peněz, tudíž není třeba na 
to vyzývat rodiče či podnikatele k veřejné sbírce, což ve vyjádření členek 
školské rady mj. též zaznělo. Výměna učebnic je státem schválený systém, 
kterému se naše škola nijak nezpronevěřila. 
Jistě se mnou budete souhlasit, že členkami školské rady zbytečně vyvola-
ná „kauza“ kolem učebnic zpochybnila dlouholetou a systematickou práci 
školy i snažení zřizovatele v oblasti školství a zcela nespravedlivě poškodi-
la reputaci školy, navíc v době těsně před zápisem do prvních tříd.
Přál bych si, aby si všichni členové školské rady do budoucna uvědomova-
li, že jejich úkolem je se školou spolupracovat, podporovat ji a pomáhat  
k jejímu rozvoji. Proto jsem rád, že se na poslední schůzi školské rady, 
které jsem byl stejně jako kompletní pedagogický sbor přítomen, záležitost 
vysvětlila a že na adresu školy i zřizovatele je směrována omluva.
Rád bych ujistil všechny rodiče, ale zejména rodiče prvňáčků, kteří se do 
libčické školy právě zapsali, aby důvěřovali vedení školy i celému učitel-
skému sboru včetně zřizovatele, že je jejich výsostným zájmem vzdělávání 
a výchova jejich dětí za pomoci kvalitních pomůcek a moderních metod 
výuky. 
Přeji vám i vašim dětem klidný zimní čas. Ing. Pavel Bartoš, MBA 

Foto: Pavel Bartoš

KALENDÁŘ AKCÍ
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TERMÍNY UMÍSTĚNÍ KONTEJNERŮ
v I. pololetí roku 2016

NEDĚLE
 únor  28. 2.
 březen  20. 3.
 duben  24. 4.
 květen  29. 5.
 červen  26. 6.

Kontejnery budou umístěny v uvedených termínech 
na těchto místech:
Libčice n/Vlt. - křižovatka ulic Nerudova,   
  Palackého, Na Radosti a Tržní
Libčice n/Vlt. -  Kralupská
Letky  -  Letecké nám.
Chýnov  -  ul. Ke Studánkám
Chýnov  -  Sídliště Pod Saharou k čp. 705  
  (vedle dětského hřiště)

ŠKOLSKÁ RADA ZŠ
Pro ty z vás, kteří ještě nemáte, nebo už nemáte děti v základní škole, při-
nášíme informaci o školské radě, která je orgánem školy, jež umožňuje 
zákonným zástupcům nezletilých žáků, pedagogickým pracovníkům ško-
ly a zřizovateli podílet se na správě školy. Školská rada řídí svou činnost 
podle § 167 a § 168 školského zákona (zákona č. 561/2004 Sb. o před-
školním, základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání).
Její složení musí být třetinové – 1/3 tvoří zákonní zástupci, 1/3 zástupci 
zřizovatele, 1/3 učitelé. Minimální počet členů rady jsou tedy 3 osoby, ale 
v případě libčické školy máme členů 6 – dva jsou jmenováni zřizovate-
lem, z řad rodičů jsou voleni další dva zástupci a z řad pedagogů také dva. 
Funkční období členů školské rady trvá 3 roky a rada zasedá minimálně 
dvakrát ročně.
Vzhledem k tomu, že dosavadnímu předsedovi školské rady Mgr. Pavlu 
Štrosovi skončil tříletý mandát 31. ledna 2016, rada města jmenovala  
s účinností od 1. 2. 2016 do této funkce Ing. Víta Penížka, Ph.D., který je 
odborným asistentem na ČZÚ na Suchdole, radním a zastupitelem na-
šeho města.
Ostatní členové zůstávají nadále ve svých funkcích a pro úplnost uvádí-
me, že se jedná o zástupce zřizovatele Mgr. Tomáše Havláka, pedagogy 
zastupují Mgr. Kateřina Brožová a Mgr. Tomáš Rampír a rodiče paní Pet-
ra Grybauskas a paní Mgr. Lenka Coufalová.
Nově doplněná školská rada si bude muset na svém nejbližším jednání 
zvolit nového předsedu.
Děkujeme tímto Mgr. P. Štrosovi za dosavadní práci a věříme, že  
i nadále bude naší škole přátelsky nakloněn minimálně pořádáním 
školních fotbalových turnajů, v nichž již v našem městě nastolil pěk-
nou tradici.                                                                                                Rada města

STRATEGICKÝ PLÁN
Za účelem zpracování strategického plánu rozvoje našeho města byl v r. 
2015 ustanoven realizační tým, který má ve svém složení zástupce všech 
volebních subjektů zasedajících v zastupitelstvu. Dále byla nominovaná 
širší pracovní skupina, v které jsou zástupci zájmových spolků, podnika-
telů a dobrovolníků, kterým rozvoj našeho města není lhostejný a jsou 
ochotni se ve svém volném čase na tvorbě strategického plánu podílet. 
Strategický plán je základním střednědobým programem samosprávy 
pro řízení budoucího rozvoje obce a měl by definovat vize, cíle a rozvo-
jové projekty na příštích cca 20 let. Je pravdou, že strategický plán není 
závazný, ale jeho existence významně pomůže zastupitelstvu a vedení 
města při plánování investic, hospodaření s finančními prostředky roz-
počtu města a při účelném čerpání dotací z fondů EU. 
Jedná se o poměrně rozsáhlý dokument, který v první řadě musí defi-
novat výchozí stav města, kde je nutno podrobně zmapovat příležitos-
ti, rizika, silné a slabé stránky (SWOT analýza), poté přijdou na řadu 
konkrétní oblasti rozvoje města s vyjmenovanými cíli a vizemi. Takové 
strategické cíle musí být voleny citlivě, s ohledem na možnosti města 
a většinový zájem jeho obyvatel. Na základě toho se budou průběžně 
zpracovávat tzv. akční plány a projekty, které samozřejmě musí projít 
schválením rady a zastupitelstva města.
V současné chvíli jsme v přípravě plánu ve fázi SWOT analýzy. Další 
schůzka pracovní skupiny se koná 8. února, takže zájemci o aktuální in-
formace mohou sledovat na webu města sekci Město/Strategický plán, 
kde se bezprostředně po každém jednání objeví zápis.

Hannah Bartíková

CHYBĚJÍCÍ ČÍSLA POPISNÁ
Upozorňujeme, že dle zákona o obcích č. 128/2000 Sb. jsou majitelé 
nemovitostí povinni na svůj náklad označit budovu na viditelném mís-
tě tabulkou s číslem popisným resp. evidenčním a zároveň ji udržovat  
v čitelném stavu.
Čísla domů jsou důležitá nejen pro doručování pošty a pro orientaci ob-
čanů, ale slouží též záchranným složkám, jako jsou hasiči a zdravotníci. 
Proto si ve vlastním zájmu zkontrolujte, případně opravte či doplňte chy-
bějící čísla popisná, protože v opačném případě může být dle výše zmíně-
ného zákona uložena jak fyzické tak i právnické osobě pokuta.

INVESTICE DO NAŠICH ŠKOL
Pokud by někdo položil otázku, zda město investuje do našich škol, 
můžeme odpovědět „ano“. Vraťme se o několik let zpět do minulosti. 
Mezníkem v investování do škol je rok 2010, kdy se městu podařily zís-
kat v rámci zamýšlených investic dotace na zateplení fasád, nebo lépe 
řečeno zlepšení tepelně technických vlastností budov mateřské a zá-
kladní školy. Po zpracování energetických auditů zmíněných budov se 
toto ukázalo jako velmi přínosné pro budoucí úspory energií.
V mateřské škole se v roce 2010 provedly rekonstrukce objektu býva-
lých jeslí, a kapacita MŠ byla zvýšena o 25 míst. Kapacita školky později 
nestačila pokrýt zájem rodičů umístit do ní děti. Díky rostoucí porod-
nosti a zvyšování počtu obyvatel ve městě se situace s kapacitou školky 
opakuje. V letošním roce má město připravenu přístavbu dalšího pavi-
lónu o kapacitě 28 dětí včetně potřebného zázemí a úpravu kapacity 
školní kuchyně včetně výměny a dosazení části nového zařízení.
V loňském roce jsme v MŠ naplánovali a provedli generální opravu plo-
tu na ulici Chýnovská. Jedná se o unikátní plot, který byl vyroben ještě 
v bývalém učňovském středisku šroubárny v Letkách. Na závěrečném 
nátěru plotu se podíleli zaměstnanci MŠ.
Budově a okolí základní školy jsme se ve zvýšené míře věnovali opět  
v roce 2015. Provedli jsme odvlhčení budovy v části přístavby, výměnu 
plechové střešní krytiny nad vchodem do dvora a úpravu okapových 
žlábků a svodů. Další velkou investicí byla oprava povrchu dvora u boč-
ního vchodu do školy.
Nesmíme zapomenout ani na investice do základní umělecké školy.  
V minulých letech se město zaměřilo ve svých investicích na interiér 
budovy. Rozvody médií se po provedení revizí a prohlídek ukázaly jako 
nevyhovující. Proto byly kompletně obnoveny rozvody vody, elektřiny 
a vytápění. U topení se též měnily radiátory. Došlo i k výměně všech 
oken.
V loňském roce se provedlo kompletní odvlhčení budovy a úprava 
exteriéru. Město se rozhodlo přenechat k užívání část svého pozemku 
sousedícího se zahradou ZUŠ. Tímto krokem získala škola velkou za-
hradu pro své různé venkovní aktivity. Na dokončení úprav a oplocení 
zahrady se pokračuje ještě letos.
Na příští rok je připravena další velká investice do budovy ZUŠ. Oprava 
střechy a oprava fasády. Při opravách chceme zachovat nebo obnovit 
co nejvíce původních ozdobných prvků na fasádě. I střecha se vrátí ke 
krytině z pálených tašek.

Jaroslav Čermák, správa majetku města



KLUB SENIORŮ INFORMUJE
Během r. 2016 uspořádáme několik zajímavých výletů a akcí.
Po vydařeném předvánočním posezení s hudbou jsme se rozhodli 
něco podobného uspořádat i na jaře. Chystáme se zhlédnout několik 
divadelních představení v divadle u Valšů a samozřejmě, že budeme 
pořádat výlety za poznáním zajímavých míst naší země včetně Prahy, 
která skýtá spoustu možností.
Až vyjdou tyto noviny, budeme mít za sebou návštěvu Glam-Galla-
sova paláce, kam vyrážíme 2. února. V dubnu máme v plánu navštívit 
výstavu Dům a zahrada, která se koná v Lounech a dalším naším plá-
novaným výletem je malebný Panenský Týnec.
Máme celou řadu dobrých tipů na další výlety jako je např. Březnice, 
Příbram, Rožmitál pod Třemšínem nebo Brno a zámek Veveří. Za vi-
dění stojí i Klášterec nad Ohří a Kadaň. Rádi bychom se dostali i do 
Kutné Hory, prohlédli si zámek Kačina a v neposlední řadě i město 
Kroměříž, které je zapsané v UNESCU. Jsou i jiná krásná místa, která 
bychom rádi navštívili. Patří mezi ně Duchcov, Osek, Teplice či Ján-
ské Lázně a Pec pod Sněžkou.
Uvidíme, co se nám z našich smělých plánů povede zorganizovat. Vý-
lety ukončíme na konci roku, a to prosincovou vánoční projížďkou.
Pokud jste v seniorském věku a měli byste zájem o některou naši akci, 
tak mi prosím zavolejte na toto telefonní číslo 725 865 826. Rádi vás 
mezi námi uvítáme.                                                                           Jana Janovská
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03. 2. Ruční práce
10. 2. Zábavné čtení
17. 2. Společenské hry
24. 2. Posezení u kávy a čaje

Keleová-Vasilková, T: Květiny pro Lauru, NOXI 2015
Lukjaněnko, S.: Genom, Triton 2015
King, S.: Právo nálezce, Beta 2015
Riedle, A. G.: Tajemství původu. Atlantský svět, Argo 2015
Gerritsen, T.: Umři znovu, KK 2015
Lindell, U.: Medová past, Drsný sever/Plus 2012
Morrison, T.: Domov, Odeon 2013
Hospody a pivo v české společnosti, Academia 1997
Plathová, S.: Knížka o postelích a dvě pohádky navrch, Argo 2015 

Šárka Sekerová

LIBČICKÝ MASOPUST
Srdečně zveme na již 10. ročník Libčického masopustu. 
Tentokrát se koná v neděli, takže žádné lenošení a hurá do průvodu. Čeká 
nás opět pestrý program, včetně vystoupení zástupců libčických škol  
a různých libčických sdružení. Pokud byste i vy měli zájem představit 
svoji sportovní či uměleckou aktivitu v masopustním programu, prosím 
kontaktujte nás na níže uvedené adrese, jste vítáni. 
Kromě tradičních soutěží nás letos čeká překvapení v podobě nejdelší  
Libčické šály. Jestlipak uhodnete, jak bude dlouhá?

Při této příležitosti vyhlašujeme též soutěž o nejzajímavější šálu. 
Přijďte se pochlubit se svým výrobkem a vyhrát některou z cen! 

A nezapomeňte, že se masopust koná v den svátku Sv. Valentýna, takže 
všechny chmury a sváry nechte doma a přijďte se společně s námi srdečně 
pobavit. Již se na vás těšíme!
Za organizátory Evžen Novák 

tel.: 732 687 802, noe2007@seznam.cz



PŘÍSTAVBA 
Přístavba mateřské školy je projekt, který je již delší dobu diskutovaným 
tématem a i v tomto periodiku byl již několikrát nastíněn průběh celého 
projektu. A protože se nejenom diskutuje, ale i koná, dovolte mi informo-
vat vás o dalším vývoji a postupu blížícího se vlastního zahájení realizace 
inkriminované stavby.
Nejprve shrnutí projektovaného záměru – dnešní MŠ v Libčicích nad Vl-
tavou disponuje celkem pěti třídami. Ve čtyřech třídách je hygienická ka-
pacita 23 dětí a v jedné třídě 25 dětí. Všech 5 tříd je plně obsazeno s celko-
vou kapacitou 117 dětí. Potřeba zvýšení kapacity pro umístění dětí do MŠ 
vyvolala nutnost přístavby. Souběžně s nárůstem možného počtu umístění 
dětí v MŠ je nutno zvýšit i kapacitu současné vývařovny, která je dimenzo-
vána na stávající počet dětí a není možno bez stavebního zásahu a rozšíření 
vybavení kuchyně kapacitu vývařovny na požadovaný počet zvýšit.
Úvodem ještě připomenutí již zmiňovaných počátků. Prvotním návrhem 
rozšíření MŠ byla přístavba 2 tříd o počtu 2x24 dětí za stávající školkou 
na místě staré kočárkárny a skladů. Potřeba prostoru pro dvě třídy, včet-
ně veškerého zázemí, by si vyžádala rozsáhlejší zásah do tamního území, 
včetně omezení přilehlého hřiště, což se projevilo i po ekonomické rozvaze 
do značných finančních nároků. Proto byla navržena varianta nástavby na 
zadní trakt stávající přízemní budovy. Statickým výpočtem bylo doloženo, 
že tato varianta je proveditelná a byl vypracován návrh dispozičního ře-
šení. Situace, kdy bylo patrné, že potřeba volných míst pro umístění dětí 
není tak veliká, vyšší ekonomické požadavky spojené s vybudováním dvou 
tříd a povinnost udržitelnosti provozu při případném využití dotace vedla 
k rozhodnutí prověřit variantu vybudování pouze jedné třídy pro zvýšený 
počet dětí, tj. 28. V tomto duchu byla zadána studie na provedení jedné sa-
mostatné větší třídy s veškerým zázemím za stávající školkou v místě staré 
kočárkárny, včetně příslušného zvětšení kapacity vývařovny. Po vypraco-
vání této studie a po příslušných konzultacích a zapracování požadovaných 
změn a nároků, byla tato studie jak prostorově, tak ekonomicky shledána 
nejvhodnější variantou pro požadované zvětšení kapacity MŠ. Na základě 
této studie a dalších sounáležitostí bylo vypracováno zadání pro vyhoto-
vení projektové dokumentace, která by byla podkladem jak pro stavební 
řízení, tak pro vyhlášení veřejné zakázky na dodavatele stavby, tak součástí 
žádosti o dotaci na realizaci stavby.
Projektová dokumentace byla vypracována, byla vyřízena příslušná vyjá-
dření dotčených úřadů a organizací a byla podána žádost o stavební po-
volení. Souběžně s tímto procesem proběhla výzva k podání nabídky na 
veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce v souladu se zákonem 
o veřejných zakázkách č.137/2006 Sb. ve znění pozdějších předpisů. Na 
základě této soutěže byl vybrán dodavatel stavby, který by měl po podpisu 
smlouvy o dílo zahájit přípravu a cca v 02/2016 by měla začít vlastní vý-
stavba přístavby.
Objekt přístavby bude jednopodlažní, nepodsklepený, obdélníkového tva-
ru, proveden systémem sendvičové dřevěné konstrukce s nosnými rámy, 
založený na betonových základových pasech. Střecha na objektu bude sed-
lová, tvořena sbíjenými vazníky s plechovou krytinou. 
Jelikož se jedná o přístavbu jako samostatně stojící objekt (s napojením 
pouze komunikačním, infrastrukturou a technickými médii), bude akce 
prováděna dispozičně na odděleném uzavřeném staveništi za plného  
a nedotčeného provozu stávající MŠ. Stavbou bude dotčeno pouze bezpro-
střední okolí stavby a dětské hřiště za stávajícím objektem, které by mohlo 
sloužit pro zázemí stavby, což bude upřesněno mezi investorem, uživate-
lem objektu a dodavatelem před vlastním zahájením stavby. Rekonstrukce 
a zvýšení kapacity vývařovny se týká přímo stávající kuchyně a navržené 
úpravy nelze provádět za plného provozu, proto pro tuto část bude vypra-
cován plán organizace výstavby s ohledem na zachování potřebného reži-
mu kuchyně a využití termínů, umožňující provádění prací tak, aby byla 
úprava vývařovny společně s novou třídou k dispozici pro nový školní rok 
2016/17.

Vzhledem ke skutečnosti, že na vybudování nové přístavby a úpravy výva-
řovny je zapotřebí značných finančních prostředků, provedlo vedení měs-
ta veškeré možné kroky k získání dotace z Ministerstva školství, mládeže 
a tělovýchovy ČR z Fondu rozvoje kapacit mateřských a základních škol 
zřizovaných územně samosprávnými celky a pomocí vybrané společnos-
ti podalo v předepsaném termínu a určených podmínkách, včetně všech 
požadovaných dokumentů, příslušnou žádost na MŠMT. Předpokládaný 
termín pro vyhodnocení žádosti je 31. 3. 2016. 

Ing. Jiří Lain, místostarosta
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MATEŘSKÁ ŠKOLA Z POHLEDU OTCE
V tomto měsíci rozhodujeme spolu s dětmi o jejich novém kroku do 
života. Ať již výběrem základní školy, střední školy nebo školy vysoké. 
Nemůžeme opomenout ty nejmenší, kteří navštěvují mateřskou školu. 
Jelikož jsem členem kulturní a školské komise, především pak rodičem 
dcery, která navštěvuje místní mateřskou školu, zhostil jsem se napsání 
tohoto článku.
Mateřskou školu nelze vnímat jako přechodné stádium mezi rodinou  
a školou, ale jako samostatné a důležité období v sociálním a psychic-
kém vývoji dítěte. Jsem proto velmi rád, že libčická mateřská škola nabízí 
značný přesah nad rámec školního vzdělávacího programu. Pravidelné 
kulturně vzdělávací aktivity jsou toho důkazem. 
V říjnu to byla pohádka „O medvídcích“, v listopadu hudební pásmo „Ve-
selé zpívání s Lídou“, v prosinci zájezd, kterého se zúčastnily starší děti, 
do divadla Lampion na „Ladovy Vánoce“ a pro všechny pak divadelní 
představení v mateřské škole „Vánoční hvězda“. Děti byly určitě potěšeny 
návštěvou Mikuláše přímo ve školce a postavením slaměného betlému 
na zahradě.
Na únor MŠ připravuje zájezd do Divadla v Dlouhé na představení „Myš-
ka z bříška“, hudební pásmo pro děti od Jiřího Halekala, dětský karne-
val a masopustní dílnu s výrobou masopustních klobouků ve spolupráci 
s rodiči. V dalších měsících na děti čeká divadelní představení v MŠ „O 
pejskovi a kočičce“, výlet do ZOO, exkurze do Výzkumného ústavu vče-
lařského a mimo jiné spaní ve školce.
Určitě se těším na příští rok, kdy bude dcera o rok starší a bude moci 
začít navštěvovat některý z kroužků, na kterých mateřská škola úzce spo-
lupracuje se ZUŠ – taneční výchova, dramatický kroužek, předhudební 
výchova. Pro starší děti mateřská škola rovněž nabízí výuku angličtiny či 
pravidelné plavání v Kralupech nad Vltavou. Velká pozornost je věnová-
na ekologii. Mateřská škola je členem celostátní sítě mateřských škol se 
zájmem o environmentální výchovu „Mrkvička“. 
Veškeré aktivity by však byly k ničemu, kdyby mateřská škola nevytvářela 
pozitivní a klidné prostředí, ve kterém se děti cítí spokojeně a šťastně. Dů-
kazem toho, že paní ředitelka Frantová s celým kolektivem zaměstnanců 
pro děti vytváří přátelské prostředí, jsou pro mne určitě pocity mé dcery. 
Do školky se nejen těší, ale i o víkendu, když kolem školky projíždíme 
autem, tak na ni mává a volá: „Ahoj školko, v pondělí zase přijdu“.

Ing. Jiří Slanina

Ukázka výtvarné práce školkových dětí.
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Škola má ZdravoMat. Že nevíte, co to je? Rádi prozradíme.
Sám název už napovídá, že se jedná o automat, který nabízí školním dě-
tem samé zdravé pochoutky a nápoje, které neobsahují zbytečně přidá-
vané chemické látky, barviva, náhražky a hromadu rafinovaného cukru.
Děti si mohou vybrat z pestré nabídky bezlepkových i celozrnných po-
travin, veganských produktů, bio produktů a dalších zdraví prospěšných 
potravin ze sortimentu firmy Country Life.
A pití? Ovocné bio limonády a džusy, kvalitní ledové čaje české výroby, 
ledovcová voda a oblíbená limonáda se zdravou aloe verou.
Nechybí ani sladkosti, které dodají zdravou energii, jako je ovocné pyré, 
sušené ovoce, ořechy, špaldové tyčinky s mákem nebo sezamem, celozrn-
né medové vafle, bio müsli tyčinky, anglické ovesné Flapjacky a mnoho 
dalšího.
Firma ZdravoMat s r.o. představuje alternativu k produktům prodávaným 
prostřednictvím automatů a ve většině případů je cenově schopná kon-
kurovat obdobným výrobkům prodávaným v kamenných obchodech. 
Najdou se i vyšší ceny, ale ty je třeba porovnávat pouze s kvalitními ručně 
připravovanými pochutinami z čistých bio produktů, které se sériovou 
tovární výrobou logicky srovnání nesnesou.
Pro děti jen to nejlepší, což naše škola zavedením ZdravoMatu stopro-
centně splňuje, takže chválíme!
A že děti mají o výrobky ze ZdravoMatu zájem dokazuje fronta, která se  
o přestávkách u něj pravidelně tvoří, a cereální drobky po celé škole...

Hannah Bartíková

Historie:
V Libčicích nad Vltavou existovala škola při farním kostele již ve 14. 
století. Učitelé byli místní faráři. Samostatná škola byla zřízena v roce 
1779, byla umístěna v hospodě, řečené Panský sklípek. V roce 1799 
byla učebna z hospody přemístěna na faru. Roku 1879 byla jednotříd-
ní škola změněna na dvoutřídní, místní školní rada zakoupila dva dom-
ky, ve kterých byly umístěny obě třídy a zřízen byt pro učitele. 
24. dubna 1891 byl položen základní kámen nové školní budovy  
a 7. září téhož roku se v ní začalo učit. Stavba byla nejprve přízemní, 
1. patro přibylo v r. 1893. V r. 1919 byla v Libčicích zřízena měšťan-
ská škola. O tři roky později bylo přistaveno 2. patro. Generální oprava 
školní budovy byla provedena r. 1967. Nová přístavba byla dokončena  
v r. 1983. V posledních letech byla budova školy zateplena, proběhla 
výměna oken a úprava fasády.
Současnost:
Školní vzdělávací plán naší školy jsme přizpůsobili současným vzdě-
lávacím trendům a požadavkům. Postupně školu vybavujeme progre-
sivními výukovými prvky. Ve školním roce 2013/2014 škola získala 
finanční prostředky na nákup interaktivních tabulí a vybavení pilotní 
třídy tablety. Tento projekt se nám podařil díky penězům z operační-
ho programu EU OP VK. Pro další zlepšení kvality vzdělávání jsme 
vybavili odborné učebny moderními pomůckami a technikou k výuce 
jazyků, přírodopisu a chemie, zeměpisu, dějepisu, hudební výchovy  
a výtvarné výchovy. Hlavní prioritou pro naši školu je nadále zkvalit-
ňovat a modernizovat informační technologie pro práci žáků a peda-
gogů. Škola průběžně modernizuje PC v odborných učebnách. Ka-
binety pedagogů jsou vybaveny počítači s internetovým připojením. 
V investičních potřebách školy pro zabezpečení výuky bychom rádi 
pokračovali v projektu instalování interaktivních tabulí postupně do 
všech tříd, vybavování odborných učeben moderními pomůckami, za-
jišťování pravidelných školení pedagogických pracovníků a sledování 
nových moderních trendů ve vzdělávání.
Od 1. 9. 2013 umožňujeme žákům naší školy zcela jinou úroveň zlep-
šování v jazykové vybavenosti. Anglický jazyk jsme zavedli již od prv-
ního ročníku, na 2. stupni mají žáci na výběr dokonce tři jazyky, kdy 
mohou kromě anglického jazyka volit mezi španělštinou a němčinou. 
Od školního roku 2015/2016 nadále zlepšujeme jazykovou výuku,  
a to zejména rozdělením žáků do méně početných skupin. Uspěli jsme 
v žádosti realizovat projekt EU „Brána jazyků otevřená“ o podporu při 
organizaci jazykových pobytů v zahraničí, neboť si myslíme, že je to 
nejlepší cesta při motivaci našich dětí k učení cizích řečí.
Od prvního ročníku se u nás začal vyučovat nový předmět - finanční 
gramotnost.
Rodičům, žákům a přátelům naší školy nabízíme každoročně spole-
čenské a kulturní akce, kterými chceme jednak podpořit občanské  
a sousedské soužití Libčic nad Vltavou a zároveň dětem ukázat, že 
tradice našich předků nejsou nezajímavou ztrátou času v konzumní 
společnosti.
Pro volný čas dětí se také snažíme každoročně nabízet široký výběr 
kroužků. Naše škola je školou rodinného typu. Pro volný čas a velké 
přestávky je určeno nově zrekonstruované hřiště, zahrada a nedávno 
upravená ovocná zahrada. Děti zde mají k dispozici ohniště a v letních 
měsících malý bazén, společně se starají o ovocné stromy a keře. V bu-
dově školy jsme v nedávné minulosti zřídili Školní klub, kde mohou 
děti relaxovat v době mezi vyučováním, a unikátní Rodičovnu - spole-
čenskou místnost pro rodiče se zvláštním vchodem. 
Od školního roku 2012/2013 došlo po letech k progresivnímu vze-
stupu počtu žáků, což nás velmi těší. Pro děti na prvním stupni máme 
otevřena tři oddělení školní družiny. Rádi bychom, aby paní učitelky 
na 1. stupni vedly děti soustavně od 1. do 5. třídy. Děti i rodiče mohou 
s pedagogy navázat bližší vztah a vzdělávání může reflektovat více in-
dividuální odlišnosti, schopnosti i zájmy žáků. 

Jsme si vědomi, že jako malá rodinná škola v menším městě musíme 
plnit svoji funkci s odpovědností vůči všem dětem a rodičům. Nemů-
žeme selektivně upřednostňovat konzervativní či alternativní trendy 
ve vzdělávání a výchově jako školy ve velkých městech, kde je větší na-
bídka školských zařízení. Vždy musíme hledat vyvážený kompromis. 
Těšíme se na otevřený dialog se všemi, kteří to s výchovou našich dětí 
myslí opravdově, s čistým srdcem i hlavou, a jsou ochotni tomu oběto-
vat svůj volný čas, nápady i energii.                     

Mgr. Drahomíra Raveane, ředitelka ZŠ
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MERCI NA DAKARU
Jak se maskot naší školy sovička Merci dostala až do Jižní Ameriky? 
Pan Zdeněk Pastor (správce sítě Základní školy Libčice nad Vltavou) 
se vydal na dlouhou poznávací cestu po Jižní a Severní Americe a na 
své cestování si pro štěstí s sebou přibalil naši sovičku MERCI. 
Zdeněk je motorkář tělem i duší a není divu, že jednou z jeho zají-
mavých zastávek byla i Rallye Dakar. Tam se osobně setkal s panem 
Jaroslavem Valtrem, který na Rallye Dakar reprezentoval ČR v soutěži 
kamiónů, a napadlo ho půjčit naši sovičku MERCI panu Valtrovi pro 
štěstí. Ten určitě nelitoval, že si sovičku pověsil v kokpitu svého závod-
ního vozu. Se svým vozem Tatra v soutěži dosáhl nakonec nejlepšího 
výsledku ze všech českých závodníků a posádek. Do cíle dojel ve své 
kategorii na osmém místě. 
Po tomto úspěchu v nejslavnějším závodě automobilů čeká naši so-
vičku ještě další cesta. Putuje totiž zpátky do rukou pana Pastora  
a s ním dále na sever, do Severní Ameriky. Její dobrodružství nekončí  
a určitě nám ještě několikrát napíše ze svých cest. Těšíme se na její 
šťastný návrat a zejména na následnou besedu s panem Valtrem a pa-
nem Pastorem ve škole, kterou nám oba přislíbili.
Pan Valtr chce reprezentovat slavnou českou značku Tatra a s ní i naši 
republiku i v příštích letech. Podle svých slov nechce nic ponechat 
náhodě a připravit se na příští závod co nejlépe. Možná ještě nezná 
všechna technická vylepšení svého příštího závodního stroje, ale dou-
fáme, že o maskotu má již předem jasno. Adiós y gracias, na shledanou 
a děkujeme. Merci, Merci!                                   Mgr. Drahomíra Raveane

V rámci výtvarné výchovy se děvčata z vyšších ročníků podílela na výzdobě sálu pro Městský ples. Dvě břízy ozdobily vločkami a lampiony v podobě 
buclatých soviček. Roztomilé soví taneční páry zdobily jeviště.

S příchodem nového kalendářního roku se základní ško-
la aktivně zapojila do projektu Třídíme odpad. Žáci mají 
na všech chodbách k dispozici dva kontejnery: na papír  
a na plasty. Celý projekt je podporován mezipředměto-
vými aktivitami jako jsou např. tyto grafické návrhy dětí 
na podobu kontejnerů.
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PŘIJÍMAČKY  
VE ŠKOLNÍM ROCE 2015/2016
Pro žáky 9. ročníků začíná v únoru nejdůležitější období školního roku, přijímací 
řízení na střední školy. 
Většina žáků již má touto dobou jasno, kam se budou po ukončení povinné do-
cházky hlásit. Od začátku školního roku si již vybírali vhodné povolání a vhod-
nou střední školu, která jim poskytne vzdělání pro zvolený obor. K výběru využili 
nejvíce internetové přehledy (např. www.infoabsolvent.cz, www.atlasskolstvi...), 
webové stránky jednotlivých škol, tištěné Atlasy škol, nechali si poradit od svých 
rodičů, učitelů a výchovného poradce. Někteří navštívili Dny otevřených dveří na 
vybraných školách, aby se předem seznámili s prostředím, kde by mohli od příš-
tího školního roku působit. Co je čeká teď po obdržení pololetního vysvědčení?
Do 31. ledna jsou ředitelé středních škol povinni zveřejnit přesná kritéria přijíma-
cího řízení pro tento školní rok a od tohoto data již je nemohou měnit. Každý žák 
si musí tedy na webových stránkách vybrané školy zjistit, jaké požadavky má jeho 
škola. Jestli patří mezi školy, které se letos připojí k pilotním jednotným přijíma-
cím zkouškám (materiál „Vyhlášení pokusného ověřování organizace přijímacího 
řízení do oborů vzdělání s maturitní zkouškou s využitím povinné přijímací zkouš-
ky ve školním roce 2015/2016“ ze dne 10. září 2015, č.j. MŠMT/2015-3), nebo si 
stanoví svoje přijímací zkoušky, nebo bude přijímat studenty na základě prospě-
chu na základní škole, tj. zcela bez přijímacích zkoušek. Seznámí se s dalšími krité-
rii přijímacího řízení, např. není- li zvýhodněn za účast v soutěžích, olympiádách, 
nemá-li doložit návštěvu ZUŠ, zájmových kroužků. Zjistí, jaké jiné doklady má  
k přihlášce přiložit a potřebuje-li svou přihlášku potvrdit dětským lékařem.
Každý žák se může v prvním kole přijímacího řízení hlásit na dvě střední školy 
nebo dva obory na téže střední škole, vyplňuje tedy dvě přihlášky, které obdrží 
na základní škole, sám si zakoupí nebo vytiskne (např. na www.msmt.cz). Na při-
hláškách vyplňuje žák s rodiči první stranu, obě přihlášky vyplňuje zcela totožně, 
nemění pořadí vybraných škol. Na první místo dává vždy školu, která se účastní le-
tos pilotního ověřování. Pokud se účastní obě vybrané školy, na první místo napíše 
školu, kde chce vykonávat přijímací zkoušku. U škol, které se pilotního ověřování 
neúčastní, nezapomene vyplnit kolonku – termín přijímací zkoušky, dá pozor na 
to, aby se termíny na obou školách nekryly. Zadní stranu žák nemusí vyplňovat, 
to zajistí základní škola. Podle katalogového listu ve škole doplníme do přihlášky 
známky za poslední dva roky, uvedeme průměr a potvrdíme razítkem a podpisem 
ředitelky školy. Potvrzené přihlášky odesílá zákonný zástupce žáka doporučeně 
nejpozději do 15. března 2016.
Nejpozději 14 dní před termínem přijímacího řízení, u škol s pilotním ověřováním 
samozřejmě dříve, obdrží zákonný zástupce potvrzení, že přihláška byla přijata do 
přijímacího řízení, dostane pozvánku k přijímacím zkouškám nebo další pokyny. 
Často je žákovi přiděleno číslo, pod kterým bude v přijímacím řízení figurovat. 
Např. i ve výsledcích přijímacího řízení zveřejněných na internetu.
Jednotné testy budou konat uchazeči do SŠ, které se přihlásily k pilotnímu ověřo-
vání - obory gymnázium, obory kategorie „M“ a „LO“, (netýkají se SŠ s talentovou 
zkouškou ani oborů zakončených učňovskou zkouškou). Seznam SŠ, které budou 
konat jednotné testy, je k dispozici na krajských úřadech a CZVV je zveřejněný na 
http://www.cermat.cz/. Jednotné testy uchazeč koná v řádném termínu ve škole 
uvedené na prvním místě v přihlášce (pokud ta se pilotního ověřování neúčastní, 
ve škole na druhém místě) v těchto termínech:

Studium Řádný termín testů  Náhradní termín testů
Čtyřleté pátek 15. 4. 2016 13. 5. 2016
Šestileté a osmileté pondělí 18. 4. 2016 13. 5. 2016

Kromě toho ředitel SŠ může stanovit ještě „školní přijímací zkoušky“, které pro-
běhnou v termínech stanovených ředitelem SŠ. Jednotná pilotní zkouška se skládá 
ze dvou testů – z českého jazyka a literatury a z matematiky a její aplikace. Žáci 
se speciálními vzdělávacími potřebami (např. s SPU) mohou zažádat na základě 
doporučení PPP o prodloužení času ke zpracování testů, rozhoduje ředitel SŠ. 
Náhradní termín je určen žákům, kteří se z vážných důvodů nemohou zúčastnit 
řádného termínu a jsou omluveni (písemně do tří dnů). Výsledek jednotných tes-
tů nemůže být jediným kritériem pro přijetí, další kritéria stanoví ředitel SŠ. Ilust-
rační testy z ČJL a z M budou žákům k dispozici od 8. února 2016 na webových 
stránkách Centra www.cermat.cz, loňské ilustrační testy jsou k dispozici tamtéž již 
teď. Stanovení podílu hodnocení jednotných testů na celkovém hodnocení ucha-
zeče je v pravomoci ředitele příslušné SŠ (kromě toho musí ohodnotit výsledky 
žáka ze základní školy, dále započítává výsledky případné „školní“ zkoušky na SŠ, 
je možné i zohlednit výsledky v různých soutěžích apod.).
Ředitelé středních škol, kde se nekonají jednotné testy, vyhlašují dva termíny 
přijímacích zkoušek v termínu od 22. dubna do 30. dubna 2016. Tyto termíny 
uvádí uchazeč na své přihlášce.
Do 15. března 2016 obdrží každý žák proti podpisu na své základní škole zápisový 
lístek, který je ve škole evidován. Zápisový lístek uchazeč odevzdá na vybrané SŠ 

ŠKOLNÍ ZÁPIS
Ve dnech 19. a 20. ledna se na naší základní škole konal zápis bu-
doucích prvňáčků. Děti po vstupu do školy přivítaly sovičky (žáci 5. 
ročníku, převlečení v kostýmech) a poradily dětem a jejich rodičům, 
kam se mají vydat. Po formální části zápisu na děti čekalo pestřejší 
vyžití. Popovídaly si se svými budoucími vyučujícími, předvedly své 
dovednosti. Měly také možnost seznámit se se svými budoucími spo-
lužáky. A samozřejmě neodešly s prázdnou. 
Pro zájemce také bylo připraveno malování na obličej, a kdo měl 
chuť, mohl nakouknout do školní družiny a libovolně si tam pohrát. 
Věříme, že budou mít předškoláci na tento den hezkou vzpomínku. 
Během zápisu v řádných termínech a při dodatečném, který se konal 
26. 1., se přihlásilo celkem dost dětí na to, abychom na podzim opět 
otevřeli dvě první třídy.     Mgr. Drahomíra Raveane

nejpozději 10 dní po vyhlášení výsledků přijímacího řízení (míněno zveřejnění  
v budově školy či na internetu). Zápisový lístek se nemůže přenášet na další SŠ 
(toto lze pouze v případě přijetí na odvolání nebo v případě přijetí na školu bez 
talentových zkoušek ze školy s talentovými zkouškami). Teprve předáním zápi-
sového lístku na zvolenou střední školu se žák stává studentem této střední školy.
Výsledky přijímacího řízení na všech SŠ mohou být zveřejněny nejdříve 22. 
dubna 2016 (výsledky oborů s talentovými zkouškami jsou již známy od ledna). 
Také školy, které nemají žádné přijímací zkoušky, by neměly uzavírat přijímací ří-
zení před tímto datem. Za datum zveřejnění je pokládán den vyvěšení výsledků  
v budově školy či na internetu, školy nemají povinnost ihned posílat písemné 
oznámení o přijetí.
Proti výsledkům přijímacího řízení se lze odvolat prostřednictvím střední školy, 
která rozhodnutí vystavila, k příslušnému krajskému úřadu, a to do třech pracov-
ních dnů od doručení rozhodnutí o nepřijetí, odvolací orgán rozhodne do 30 
dnů od doručení odvolání. 
V dalších kolech přijímacího řízení se může podat libovolné množství přihlá-
šek, na každou přihlášku se pak vyplní pouze jedna střední škola.
V případných dalších přijímacích kolech ředitel SŠ stanoví, zda výsledek z jednot-
ného pilotního testu bude jedním z kritérií přijímacího řízení na jeho SŠ, dále sta-
noví i další kritéria pro přijetí.
V případě nejasností během přijímacího řízení doporučujeme kontaktovat přímo 
telefonicky či osobně vybranou střední školu. Žákům i zákonným zástupcům je 
kdykoli k dispozici výchovná poradkyně na základní škole, která může pomo-
ci upřesnit nejasné informace. Přípravy na přijímací zkoušky z českého jazyka  
a z matematiky probíhají na základní škole průběžně v seminářích jednotlivých 
předmětů již od minulého školního roku.
Nezbývá, než našim vycházejícím žákům popřát hodně štěstí v přijímacím ří-
zení!                                                            Mgr. Zuzana Benešová, výchovná poradkyně ZŠ

Hejno soviček, které při zápisu provázely budoucí prvňáčky po škole.
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ČASTO KLADENÉ OTÁZKY
V důsledku častých dotazů rodičů a občanů města, které se týkají především 
počtu žáků, učitelů a organizační struktury libčické „zušky“, jsem se rozhodl 
napsat tento článek, který bude spíše statistickým výčtem, ale přesto doufám, 
že svým obsahem nebude většinu čtenářů nudit.
V současné době navštěvuje ZUŠ Libčice nad Vltavou 420 žáků a 18 dospělých 
studentů. Ve škole pracuje 27 učitelů a 2 nepedagogičtí pracovníci. Škola má 
několik míst poskytovaného vzdělávání, a to v Libčicích, Horoměřicích, Vel-
kých Přílepech a Holubicích.
Škola nebo zájmová činnost?
Spousta rodičů si neuvědomuje, že jsme školou, nikoliv pouze organizátory 
zájmové činnosti.
Základní umělecká škola Libčice nad Vltavou je příspěvkovou organizací  
s vlastní právní subjektivitou, jejímž zřizovatelem je Město Libčice nad Vlta-
vou. V oblasti vzdělávání funguje podobně, jako základní školy, to znamená, 
že škola má vlastní „Školní vzdělávací program“, žáci pravidelně dochází do vý-
uky, jsou průběžně hodnoceni známkami, konají se zde přijímací a postupové 
zkoušky, předáváme žákům vysvědčení a na konci studia vysvědčení absolvent-
ské. Rozdíl mezi ZŠ a ZUŠ je pouze v tom, že docházka do ZUŠ není ze zákona 
povinná a škola zároveň neposkytuje stupeň vzdělání.
Jak funguje financování školy?
Financování školy se dá velmi zjednodušeně rozdělit do dvou částí:
1. Platy zaměstnanců, které jsou kryty státním rozpočtem.
2. Provoz školy, který je financován příspěvkem od zřizovatele a úplatou za 

vzdělávání, tedy školným, které platí rodiče žáků.
Jaké obory a předměty ve škole vyučujeme?
V naší škole vyučujeme čtyři obory. Jedná se o hudební, výtvarný, taneční  
a literárně-dramatický.
Do hudebního oboru patří následující předměty:
• Přípravná hudební výchova
• Hra na klavír
• Hra na housle, violoncello
• Hra na zobcovou flétnu
• Hra na dechové nástroje – klarinet, příčná flétna, saxofon, trubka, trombon
• Hra na bicí nástroje
• Hra na kytaru, elektrickou kytaru, basovou kytaru
• Sborový a sólový zpěv
• Komorní hra – komorní orchestr, saxofonový orchestr, kytarové a flétnové 
soubory
Jaké jsou aktivity školy?
Výstupem vzdělávání v ZUŠ není pouze známka na vysvědčení a dosažené do-
vednosti. Další neoddělitelnou složkou jsou veřejná vystoupení a prezentace 
žáků školy. Nebudu zde vypisovat výčet všech akcí, které škola organizuje, ale 
zmíním jen ve zkratce celkové počty. Během školního roku se ZUŠ pravidelně 
účastní, pořádá a organizuje:
• 20 veřejných koncertů hudebního oboru
• Hudební festival ve Velkých Přílepech
• Zahradní slavnost na zahradě ZUŠ
• Taneční festival Libčice nad Vltavou – město tance
• 4 vystoupení tanečního oboru
• 4 představení literárně-dramatického oboru
• Umělecké dílny a kurzy
• Soutěže a přehlídky žáků ZUŠ
• Mimoškolní kulturní a společenské akce v Libčicích a okolí
Proč nepřijímáme všechny uchazeče?
O přijímání žáků do ZUŠ bych mohl napsat samostatný článek. Zkusím to vy-
stihnout ve třech bodech.
1. Přijímáme žáky, kteří dosáhli vždy k 1. 9. věku 5 let - bez výjimky.
2. Přijímáme žáky na základě přijímacích talentových zkoušek, tzn., že jsme 
školou výběrovou, ne všechny děti mají umělecké nadání a předpoklady pro 
studium.
3. Přijímáme žáky do naplnění schválené kapacity školy, která je 420 žáků.

V současné době je kapacita školy naplněna a zvažujeme žádost o její navýšení, 
abychom nemuseli odmítat talentované uchazeče.
Jaká je budoucnost školy?
V současné době se nám podařilo, zejména díky příspěvku zřizovatele, výrazně 
doplnit a vylepšit stav vybavení učeben. Nakoupili jsme nové nástroje, pomůc-
ky, vybavili učebny počítači. Největší investiční položkou byl nákup nového 
klavírního křídla, které můžete slyšet i vidět v sále libčické budovy.
Během posledních tří let došlo i k postupné obnově a zlepšení stavu interiéru 
školy, dále probíhá renovace školní zahrady a odvlhčení budovy. Pracujeme  
v součinnosti se zřizovatelem na rekonstrukci libčické budovy, kterou v nejbliž-
ší době čeká nový kabát v podobě fasády a střechy.
Dovolte mi, abych nastínil, co plánujeme do budoucna.
Snažíme se navázat kontakty s ostatními uměleckými školami v ČR, do jisté 
míry se nám to již daří (ZUŠ Dvůr Králové, ZUŠ Zruč n. S.). V budoucnu by-
chom rádi spolupracovali i se školami zahraničními.
Chceme se snažit o prezentaci a účast školy i na mimoškolních akcích, jako jsou 
vernisáže, plesy, slavnosti a ostatní kulturní akce v našem městě i okolí, což se 
nám také začíná dařit.
Rádi bychom prezentovali školu jako „centrum“ kulturního života ve městě, ve 
kterém bychom mohli zastřešit většinu kulturního potenciálu Libčic aktivitami 
a doplňkovou činností ZUŠ.
Našim cílem je vytvořit ze školní budovy a přilehlé zahrady ve spolupráci se 
zřizovatelem příjemné místo pro setkávání všech lidí se zájmem o kulturu  
a umění napříč generacemi.
Na závěr mi dovolte, abych poděkoval všem našim příznivcům v řadách rodičů 
i občanů Libčic. Děkujeme za kladné ohlasy, které se týkají zejména poctivé 
práce učitelů a mají tak pozitivní dopad na příjemnou a tvůrčí atmosféru, která 
podle všeho ve škole panuje.                                           Vladimír Kliment, ředitel ZUŠ

FILMOVÁ TVORBA V ZUŠ
Pro školní rok 2016/2017 uvažuje ZUŠ Libčice o otevření nových předmětů  
v literárně – dramatickém oboru.
Prvním z nich je audiovizuální tvorba. Během studia se děti učí psát filmový scé-
nář, seznamují se se základy práce s kamerou, střihem, režií a postprodukčními 
činnostmi. Vzdělávání je určeno dětem ve věku od sedmi do patnácti let. 
Druhým zamýšleným oborem je tvorba animovaného filmu. Děti se seznámí  
s klasickými technikami - plošková animace, stop-motion a prostorová animace. 
Obor je vhodný pro děti od devíti let se schopností pracovat dlouhodobě a kon-
tinuálně na jednom projektu. 
Třetí obor rozšiřuje klasickou nabídku literárně dramatického oboru. Pracovní 
název zní Dr. Živago. Je určený klukům a holkám prvních až čtvrtých tříd ZŠ, 
jejichž energie se vymyká běžnému průměru. Náplň výuky vychází z her a tech-
nik dramatické výchovy, častěji jsou zařazovány techniky a metody práce, které 
vedou k usměrnění energie do tvůrčího procesu (relaxační techniky, ale i šerm 
a podobně). 
Případné otevření nových oborů je spojené s výraznými finančními náklady  
a administrativní agendou. Z toho důvodu nyní probíhá průzkum zájmu u dětí  
z Libčic a z Velkých Přílep.
Jestliže vás některý z nabízených oborů zaujal, navštivte webové strán-
ky školy (www.zuslibcice.cz), případně pište pro více informací na  
jaroslav.hejnic@centrum.cz. 
Průzkum zájmu uzavíráme k 31. březnu 2016.

Jaroslav Hejnic, učitel LDO
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ZUŠ
 V OBRAZECH
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NOVINKY Z MALINY
Mateřské centrum Malina i v novém roce pokračuje ve své pravidelné 
činnosti. Od února došlo k některým změnám. Výtvarku pro nejmenší  
s rodiči již nevede Klára Effenbergerová, které tímto za její práci moc dě-
kujeme. Vrátila se však Lenka Coufalová, tak se těšíme, že své výtvarné 
dílničky povede se stejným nadšením a nápady jako dřív. Další báječnou 
novinkou je znovuotevření kroužku zpívání rodičů s dětmi. Nevede jej 
ale již Kateřina Judová. Ta si ponechala své šikovné Malé muzikanty - 
tedy děti již starší. Školkové. Rodiče s dětmi si ale mohou přijít zazpívat 
a zamuzicírovat s prima novou lektorkou Kristýnou Dvouletou. Oběma 
hudebnicím také patří náš dík. A abych byla spravedlivá, samozřejmě 
jsme rádi za práci i ostatních našich lektorek. Dámy, opravdu díky! 
Koncem února, na vaše přání, chystáme také jarní bazárek. Sledujte pro-
sím nástěnky a naše webové stránky, kde najdete brzy podrobnější infor-
mace. Stejně tak na webu www.mcmalina.cz hledejte informace o volných 
místech v kurzech a kontakty na lektorky.
V zimním období opět otevíráme otevřenou hernu, kterou jsme nově do-
vybavili hračkami a pomůckami pro děti. Rozvrh herny najdete také na 
našich stránkách. A jestli se mezi vámi najde dobrá duše, která by hernič-
ku občas pro ostatní otevírala, ozvěte se na mcmalina@seznam.cz. Bude-
me rádi za každou pomocnou ruku.

Julie Menšík Čákiová

CO SE DĚJE V KULÍŠKU
V lednu udělal všem dětem velkou radost sníh, který se i v Libčicích pár 
dní udržel. Kulíšci toho bohatě využili a kromě sáňkovačky zvládli se sně-
hem dělat pokusy. Jako malí vědci nejdřív vyslovovali hypotézy, co se sta-
ne, když naplní ešus po okraj čistým sněhem a ten na vařiči ohřejí, nebo 
když do ešusu s vodou vloží sněhovou kouli, nebo když se podrží sněhová 
koule nad hořící svíčkou. Někdo byl pak výsledkem pokusu překvapený 
víc a někdo méně. 
Sníh jsme také využili k vytvoření darů pro Ježíška v lesním Betlémě (ten 
Kulíšci vytvořili v Chýnovském háji už před Vánocemi). Vodovkami jsme 
koule krásně obarvili a pak jsme je jako Tři králové kladli našemu manda-
rinkovému Ježíškovi k nohám. 
Kromě venkovních radovánek jsme v lednu navštívili keramický ateliér 
Pod Saharou. Pod vedením Kateřiny Tetivové každé dítě vytvořilo sví-
cínek ve tvaru ryby, který se nám na Hromnice náramně hodil. Dozvě-
děli jsme se také, jak se říká blátu, kterým se k sobě keramická hlína lepí,  
a mohli jsme si prohlédnout, jak vypadá keramická pec. Moc za to Katce 
Tetivové děkujeme!
V únoru se budeme věnovat různým povoláním – někteří rodiče malých 
Kulíšků je mají opravdu zajímavá, a tak se budeme moci seznámit mimo 
jiné s tím, co obnáší práce klempíře či zdravotního klauna...
Rádi bychom vás s předstihem pozvali na Vyhánění zimy a vítání jara. 
Sraz bude v pátek 18. 3. v 16:00 na Oranžovém hřišti. Odtud v 16:15 
za zpěvu a hlaholu vyjde průvod s Moranou, kterou u Vltavy obřadně 
spálíme a necháme ji odplout po proudu. Pak přivítáme jaro písněmi i 
nějakou hrou. Všichni jsou srdečně zváni!                              Kateřina Judová

Již od září 2014 funguje v budově místní základní školy dětský klub KLU-
BÍČKO, jehož zřizovatelem je Město Libčice nad Vltavou. Jen pro ty  
z vás, kteří by si mysleli, že je název pouze zdrobnělinou velkého klubu, 
sdělujeme, že jsme dětem přidali do Klubíčka následující ingredience, 
které jsou zároveň naším každodenním programem:
K - komunikace - málokterá schopnost člověka je tak samozřejmá, jako je 

schopnost dítěte naučit se jazyk a tímto jazykem komunikovat.
L - láska - bezvýhradná láska je tím největším darem člověka člověku.
U - úsměv - je lék na všechny bolesti.
B - bezpečí - má svůj význam pro dítě jak po stránce psychické, tak fyzic-

ké.
Í - intuice - děti jsou více než dospělí otevřené a vnímavé ke svým poci-

tům a smyslům.
Č - činnost – vše, co děláme s láskou a radostí, nás činí šťastnými.
K - kooperace - spolupráce dětí s dětmi, rodiči a ostatními v jejich a na-

šem světě.
O - odvaha - stále se pouštět do neustálých dobrodružství a zážitků.
Mezi naše každodenní aktivity patří samozřejmě pobyt venku. Pravidelně 
s dětmi pořádáme výpravy do okolí a naší nejoblíbenější lokalitou je jed-
noznačně náplavka. Děti jsou fascinovány velkým prostorem, řekou a zví-
řátky, se kterými se tam mohou setkat. Kromě všudypřítomných kachen 
zahlédly děti i onu libčickou nutrii, o které se psalo na městském webu,  
a nyní máme na pořadu dne labutě. 
Sněhu bylo letos prozatím málo, ale i tak se nám povedl na školním hřišti 
parádní sněhulák, kterého jsme stihli vyfotit, neboť jeho životnost byla 
opravdu dočasná. 
Ohlédneme-li se na nedávný konec roku, tak za zmínku stojí prosincové 
vánoční setkání rodičů s dětmi. Děti potěšily své rodiče vánočními bá-
sničkami a koledou. A pod stromečkem, který si samy ozdobily, nalezly  
i vánoční dárky. 
Únor je měsícem tanečních zábav a maškarních bálů, a tak jeden takový 
budeme pořádat i v Klubíčku.
Možná byste si mysleli, že se s dětmi pohybujeme jen v Libčicích, ale 
opak je pravdou. Minulý školní rok jsme v rámci spolupráce s místní MŠ 
měli možnost navštívit dětské divadelní představení a spolu s žáky 2. třídy 
jsme podnikli výlet autobusem do mini ZOO v obci Zájezd u Kladna. Pro 
děti to byl krásný zážitek a návštěvu si nesmírně užily.
A samozřejmě tvoříme. Tvoříme různé výrobky navazující na témata roč-
ních období a událostí s nimi spojené. A cvičíme. Děti si velmi oblíbily 
říkánky spojené s pohybem.
Jak vidíte, vůbec v Klubíčku nezahálíme. Učíme se, hrajeme si, povídáme 
si, zpíváme si, tvoříme a snažíme se ze všech sil, aby nám v Klubíčku bylo 
všem dobře. Iveta Náměstková a Bc. Kateřina Rollová,

vychovatelky     
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A JE PO PLESE!
11. Městský ples otevřel v našem městě 23. ledna plesovou se-
zonu. I když si myslím, že není úplně správné, abych jej hod-
notila zrovna já, pokusím se o to a slibuji, že se budu snažit být 
co nejobjektivnější. Začnu hned tím, co je pro organizátora tou 
nejděsivější noční můrou. Hlavní host onemocněl. Jitka Zelen-
ková den před plesem utrpěla totální ztrátu hlasu, takže mo-
mentálně nejenže nezpívá, ale ani chudák nemluví.
Díky skvělým kontaktům Vládi Klimenta začaly spoustě jeho 
známým kolegům z řad muzikantů a zpěváků drnčet 22. led-
na telefony. Nakonec nás zachránil sympatický Martin Maxa, 
který se svými kolegy z Charlie Bandu ochotně přijel a hodinu 
před půlnocí pobavil přítomné svými písničkami. Martin ne-
byl v Libčicích poprvé, neboť vystoupil již na našem Radiodár-
ku, což se ukázalo býti velkou výhodou, protože do kulturáku 
bez problémů trefil. Kdybych vám zde popisovala, kudy všudy 
k nám hosté přijížděli, tak byste tomu snad ani nevěřili…
Ale k plesu. Úvodní ukázka renesančních tanců souboru Mari-
ane v malebných dobových kostýmech jako vždy naladila svá-
teční atmosféru a přenesla diváky do dávné elegance krásných 
tanečnic a galantnosti jejich partnerů. Druhé předtančení,  
v podstatě též dobového tance, který nestárne, rokenrolu, nám 
předvedla dětská taneční skupina Inspiration TJ Sokol Jinoni-
ce, kde tančí i „naše“ děti resp. dvojčata Kiselicova a mladý On-
dra Štros. Atraktivní kostýmy, strhující rytmus a profesionální 
výkon všech pěti párů roztleskal přítomné a vyvolal zasloužené 
„standing ovation“.
No, a pak už se ples rozplesal za doprovodu pražského taneč-
ního orchestru Stanislava Douši, který nám hrál již počtvrté.  
A proč? Protože jeho pestrá nabídka tanečních melodií a rytmů 
nemá chybu. Každý si najde ten svůj oblíbený a může se směle 
dát do tance.
Neměla bych zapomenout na moderátorku Mirku Dámcovou, 
kterou mnozí znáte z produkcí naší ZUŠ, kde vyučuje. Jako ele-
gantní průvodkyně večera, která zná naše město, byla prostě 
skvělá. A výzdoba sálu také. O 3D ozdoby se postaraly děti ze 
ZŠ, které ve výtvarce vyrobily velmi vtipné taneční páry sovi-
ček ve svátečním, a na tvorbě velkoplošných akrylových obra-
zů se podíleli výtvarníci z místní ZUŠ. I oni měli jako zadání 
tanec. Takže výzdoba sálu a předsálí byla vlastně výstavou děl 
malých výtvarníků, kteří pod vedením svých ochotných pe-
dagogů, což je v ZŠ paní ředitelka D. Raveane a v ZUŠ paní 
učitelka D. Chladová, splnili naši „zakázku“ na výbornou. Že 
se připojili i výtvarníci z Výtvarných ateliérů v Praze 6, kde D. 
Chladová také učí, byl už výtvarný bonus pro nás navíc. Náš 
velký obdiv a dík patří všem.
Marně přemýšlím, co bych tomu plesu vytkla? Možná mohlo 
přijít více lidí. S tím už se ale pomalu smiřuji, ač nerada opou-
štím své představy o tom, co jsem v Libčicích zažívala v mi-
nulosti, kdy kulturák praskal ve švech a tanečníci do sebe na 
parketě vráželi, protože neměli k tanci kousek volného místa. 
Taková návštěvnost se už dnes nekoná, a tak s pokorou děku-
jeme všem, které neodradila sněhová kalamita, ani zajímavý 
televizní program a přišli se pobavit.
Město Libčice nad Vltavou tak díky všem na jevišti i na parketě 
úspěšně zahájilo taneční sezonu 2016, v které se můžete ještě 
těšit na dva hasičské plesy a karneval sportovců, kteří jako kaž-
dý rok budou pořádat i karneval pro děti.

Hannah Bartíková
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STOLNÍ TENIS
V neděli 27. 12. 2015 se v sokolovně, za podpory města Libčice nad Vltavou  
a vedení libčického Sokola, uskutečnil další ročník tradičního Vánočního turna-
je amatérských hráčů ve stolním tenisu. Pod nazdobeným vánočním stromkem 
skončily boje u zelených stolů v kategorii dětí s tímto výsledkem: 1. Jakub Janura, 
2. Jakub Houška, 3. Oliver Abrahám, 4. Anna Štětková. 
V kategorii dospělých bojovali hráči až do pozdních odpoledních hodin a na-
konec bylo pořadí nejlepších čtyř hráčů toto: 1. Václav Vaigl, 2. Jakub Janura,  
3. Jiří Král, 4. Ivan Kamennszki. Nejlepší ženou turnaje se stala Simona Boháčová, 
která po bojích v základních skupinách vypadla až ve čtvrtfinále turnaje. Ceny 
vítězům předal starosta města Libčice Ing. Pavel Bartoš, MBA. Pořádající oddíl 
stolního tenisu Sokol Libčice nad Vltavou děkuje všem hráčům za účast a těší se  
s nimi na shledanou v dalším ročníku turnaje.                                              Jan Spiegel

V ZDRAVÉM TĚLE ZDRAVÝ DUCH
Vždy by se mohl najít důvod, proč nejít večer cvičit. Těžký den v práci, ve škole 
nebo doma s dětmi. Anebo také obyčejná lenost. Když se ale překonám a na cviče-
ní vyrazím, celý večer si jen už vychutnávám. Jako obyčejně na poslední chvíli do 
sokolovny, rychle přezout a už hurá tančit. Na konci každé hodiny je tělo unavené, 
ale mysl odpočatá. A právě pro ten skvělý pocit chodím pravidelně cvičit již několik 
let. V poslední době se styl cvičení samozřejmě pozměnil, ale i tak kromě populární 
zumby, které my říkáme fitness dance, můžeme v libčickém Sokole navštívit také 
hodiny step aerobiku a hodiny posilovací.
Když se naskytne příležitost, pořádáme v místní tělocvičně víkendová cvičení. 
Například v neděli 6. března se představí všechny libčické cvičitelky. Jsou to vlast-
ně malé ochutnávky toho, co jinak nabízíme v podvečerních hodinách. Začínáme  
v 9:00 a na oběd již budete doma. Je to dobrý způsob, jak začít cvičit, anebo se jen 
tak protáhnout.
Pokud vám ale březen přijde daleko, dveře sokolovny jsou vám každé pondělí a kaž-
dou středu otevřené podle aktuálního rozvrhu. Ten můžete najít nejen v tomto čísle 
Libčických novin, ale i na internetových stránkách města.
Na malou účast na hodinách si nemůžeme stěžovat, rády však přivítáme nové cvi-
čenky všech věkových kategorií. Mladé slečny, nebojte se doprovodit maminky! Pro 
více informací nás také můžete kontaktovat na adrese tancimevsokole@seznam.cz.
Celý  rok v pohybu vám i za ostatní cvičitelky Sokola přeje           Jiřina Posledníková

HÁZENKÁŘI ZBROJÍ NA JARO
Házenkářské cíle roku 2015 byly naplněny. Libčice přezimovaly na děleném 2. mís-
tě za týmem Sokola Vršovic a udržely se na dostřel v boji o titul. Do roku 2016 tedy 
vstupujeme s vyhlídkou boje o příčky nejvyšší a tomu je podřízena i zimní příprava, 
která začala v polovině ledna. Mimo tvrdé dřiny hráče čekají také přípravné turnaje 
a přátelská utkání. Svou účast jsme již přislíbili na tradičním Memoriálu Míly Kolo-
ce v Ústí nad Labem na konci ledna. Další turnaje a zápasy jsou v jednání, o všech 
výsledcích před startem soutěže budeme informovat v dalším čísle Libčicích novin. 
    Tým Z V R P skóre B
   1 S. Vršovice 10 9 0 1 284 : 224 18
   2 Praha 4 10 7 2 1 281 : 236 16
   3 Libčice n. Vlt. 10 7 2 1 263 : 220 16
   4 VŠ Plzeň 10 6 0 4 267 : 234 12
   5 Třeboň 10 5 0 5 252 : 243 10
   6 Č. Budějovice 10 3 2 5 243 : 251 8
   7 Zruč n. S. 10 3 2 5 256 : 266 8
   8 Košutka 10 3 1 6 240 : 248 7
   9 H. Brod 10 3 1 6 235 : 276 7
 10 L. Vršovice 10 2 1 7 207 : 275 5
 11 Šťáhlavy 10 1 1 8 203 : 258 3
Všechny domácí zápasy odehrajeme opět v Břvích, kde rádi přivítáme naši po-
četnou základnu příznivců. Z Libčic bude vypravován již tradiční fanouškovský 
autobus. Najděte si chvíli a přijeďte nás podpořit v boji o titul. Bližší informace  
o zápasech včetně odjezdu autobusu budou k dispozici na webových stránkách  
sokollibcice.cz.                                                                                                                       Petr Česák

Seznam domácích zápasů:

• 21. 2. 17:00 – České Budějovice

• 20. 3. 17:00 – Sokol Vršovice

• 17. 4. 17:00 – Košutka

• 24. 4. 17:00 – Šťáhlavy „B“

• 08. 5. 17:00 – Praha 4
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NABÍZÍM 
MALÍŘSKÉ A LAKÝRNICKÉ PRÁCE 

- malování bytů, domů, kanceláří, schodišť
- lepení tapet, dekorativní stěrky

- nátěry fasád
- lakování dveří, oken, plotů

 

Libor Valenta
Pod Strání 504

252 66 Libčice nad Vltavou
 IČ: 764864548

 
Tel: 607 911 079

e - mail: valenta.libor72@seznam.cz
web: www.liborvalenta.cz

Fotbalový klub AFK Libčice
si vás dovoluje pozvat na tradiční

SPORTOVNÍ KARNEVAL
 pořádaný v sobotu 

20. 2. 2016 od 20:00
 v kulturním domě. 

K tanci a poslechu hraje 
skupina GRADACE.

A pro naše nejmenší 
pořádáme v neděli 

21. 2. 2016 od 14:00

 DĚTSKÝ KARNEVAL
Moderátorem je pan Evžen Novák.
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19. 2. 18:00 FILMOVÝ KLUB 
– CESTA DO KOLUMBIE 

27. 2. 20:00 AKORDuo 
(ŽIVÁ HUDBA NEJEN 80. LET) 

12. 3. 19:00 ROZŘEŽ 
(POP, COUNTRY, JAZZ, BLUES) 

www.plovarna-libcice.cz, mobil: 734 807 552

VÝMĚNA BYTU
Vyměním byt 1+1 v OV, 33 m2 + 7 m2 lodžie, ve 3. patře 
panelového domu s výtahem v Kobylisích na Praze 8 za 
větší byt v Libčicích nad Vltavou.
Mnou nabízený byt k výměně je v původním stavu, vhod-
ný k rekonstrukci, 10 min. chůze od stanice metra C - 
Kobylisy.
Výměnu bytu bych ráda provedla bez doplatku, popř. 
jen s doplatkem do 100 000 Kč.

Prosím, kontaktujte mě na 
e-mail ger.k678@gmail.com, 
případně na tel. 731 938 189.
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podepsaní autoři. Náklad 1500 ks, zdarma, roznáška prostřednictvím České pošty do všech libčických domácností. Uzávěrka pro příjem příspěvků vždy k 15. dni v měsíci.

PNEUSERVIS
Přílepská 1233 Roztoky

Prodej pneumatik a disků všech značek, typů 
a rozměrů. Auto, moto, nákladní, stavební, 
hobby, speciální. Provádíme odbornou mon-
táž a opravy pneu na nejmodernějších strojích 
s nejmodernějšími technologiemi. Odborná 
konzultace při výběru nabízeného zboží. Nabí-
zíme uskladnění i kompletních sad kol a jejich 
servis. Prodej příslušenství. Přímé zastoupení 
prémiových značek pneumatik a disků.

KONTAKT:
Lumír Novotný, 774 151 334,

lumir.novotny@autohouser.cz
Bohumil Houser, 731 151 341,

PRODEJ A SERVIS, 220 911 128,

AUTOSERVIS
Přílepská 1707 Roztoky

Zajistíme pro vás STK včetně měření EMISÍ.
Opravy vozů všech značek.
Mechanické opravy, autoelektrika, servisní pro-
hlídky po najetých kilometrech, výměny olejů, 
diagnostika, výměny čelních i ostatních skel, 
servis klimatizace a dezinfekce ozonem, mon-
táž příslušenství a zabezpečení vozů, opravy 
brzd, výměny výfuků, opravy podvozků, výmě-
ny tlumičů pérování a další. Zajistíme pro vás 
opravu havarovaného vozu včetně kompletní-
ho zastupování v jednání s pojišťovnou. Seřídí-
me geometrii vašeho vozu na nejmodernějším 
3D zařízení. Zapůjčení náhradního vozu.

KONTAKT:
Josef Čížkovský, 731 151 334
Miroslav Vejbora, 731 862 462

STK EMISE, 233 910 042
servis@autohouser.cz

AUTODÍLY
Přílepská 1233 Roztoky

Velkoobchod a maloobchod.
Prodáváme široký sortiment náhradních dílů na 
většinu automobilů ve spolupráci se značkový-
mi i neznačkovými dodavateli. Naši hlavní do-
davatelé jsou: AŠ FINANCIAL, AUTO KELLY, 
APM, ACI, ELIT, INTER CARS, MG PARTS, 
SPEI SERVIS, STAHLGRUBER, STUALARM 
a další. Po dohodě zajistíme i originální ná-
hradní díly.
Samozřejmostí je dovoz až do vaší dílny.

KONTAKT:
Martin Franc, 739 465 534,
martin.franc@autohouser.cz

Tomáš Kukelka, 731 151 337
Jaroslav Konečný, 731 151 343

www.autohouser.cz




